
Zápis z jednání pracovní skupiny KPSS – Osoby ohrožené sociálním 

vyloučením 

 

Datum konání:  25. 10. 2023 

Místo konání:  ÚMČ Praha 10, Vršovická 1429/68, Radniční salonek 

 

Přítomni: viz prezenční listina k nahlédnutí u koordinátorky KPSS 

Za MČ Praha 10 přítomni: 

David Kašpar, místostarosta 

Veronika Žolčáková, předsedkyně Výboru sociálního a zdravotního 

David Krůta, člen zastupitelstva, předseda Komise výchovně vzdělávací 

Linda Zákorová, koordinátorka KPSS, odbor sociální 

Pavel Petřík, vedoucí odboru sociálního, odbor sociální 

Lucie Tiefenbach, vedoucí referátu sociální práce, odbor sociální 

Ivana Stevensová, vedoucí referátu kurátorů pro dospělé, odbor sociální 

Šarlota Tuliová, pracovnice Sociálního poradenského centra, odbor sociální 

Marija Skyba, koordinátorka integrace cizinců, místní Agendy 21 a Programu Zdravé město, odd. 
strategického rozvoje a participace 

 

Martina Macurová, metodička KPSS, Centrum pro komunitní práci střední Čechy 

 

Jednání řídila:  

Linda Zákorová, koordinátorka KPSS, odbor sociální 

Koordinátorka přivítala všechny přítomné a následně představila pár bodů, informací, které by chtěla 
s organizacemi sdílet: 

 Informace o otevření Sociálního poradenského centra (SOCPOM) a představení kolegyně 
Tuliové. Aktuálně je SOCPOM v pilotním provozu, „naostro“ bude otevřeno od ledna příštího 
roku. Následovalo kolečko a přestavení přítomných hlavně pro kolegyni ze SOCPOM. 

 Koordinátorka představila plán akcí do konce roku (na obě akce přijdou pozvánky): 
o 20. 11. 2023 poděkování dobrovolníkům v KD Barikádníků 
o 05. 12. 2023 společné setkání všech skupin KPSS v nové budově Radnice 

 Katalog – v současné podobě existuje již deset let a ÚMČ aktuálně řeší možné inovace, co by 
se v něm dalo upravit. Budeme rádi za podněty organizací. Cítíme, že oblasti, které Katalog 
pokrývá, jsou dostatečné, nebo by se měly upravit, jestli je v něm málo nebo moc informací? 



Diskuse ke Katalogu bude vedena i na společném setkání 05. 12. a základní otázka je „Pro koho 
je Katalog určen?“. Nový by měl následně vyjít na jaře 2024. 

 Stěhování úřadu – OSO se bude stěhovat 23. 11. 2023, v provozu na nové adrese bude od 
pondělí 27. 11. 2023. ÚMČ od 01. 11. 2023 mění sídlo na adresu Vinohradská 3218/169, P10. 
To je důležitá informace např. pro vystavování faktur za služby. 

 Dotační řízení – aktuálně probíhá řízení pro podání žádostí (od 16. 10. 2023 do 31. 10. 2023) o 
dotaci od MČ Praha 10. Pozor na správný způsob podání – je potřeba nejdříve skrz grantový 
program a následně i papírově. Informace může dát paní Strachotová na tel. 267 093 380. 

 Střednědobý plán do roku 2024 – je potřeba zpracovat analýzy. Prvním dokumentem k plánu 
by měly být Priority, které schvaluje Rada MČ. Po schválení pak můžeme zpracovávat Plán, 
který také následně projde schválením Rady MČ a na základě něho se pak vytvoří Akční plán 
s platností na dva roky. Veškeré instrukce koordinátorka KPSS organizacím zašle. Aktuálně by 
mělo dojít ke zpracování analýzy finančních toků a analýzy potřebnosti služeb. 
Diskuse z tématu analýz: 
Metodička KPSS – vysvětluje, jak funguje KPSS a analýzy, jaké mají procesy postup a jaké mají 
ze všeho být výstupy. Služby a potřeby na MČ se špatně analyzují, protože jedna městská část 
v Praze je propojená s dalšími, nestojí samostatně, a služby překračují jejich hranice. 
Koordinátorka – mohli bychom zkusit vymyslet téma k analýze potřebnosti. Nabízí se téma 
zaměřené na prevenci. Nebráníme se v tomto ani setkávání s občany. 
Metodička KPSS – NNO jsou partnery ÚMČ, kteří pracují přímo s klienty. Na této naší platformě 
je těžké se dostat přímo k cílové skupině a zjistit tak, co bychom mohli změnit. Proto ÚMČ 
potřebuje NNO. Je dobré se při vymýšlení tématu k analýze rozmyslet, jakou mám cílovou 
skupinu a jaký k ní mám přístup, abych si mohl/a svá tvrzení či závěry a nápady ověřit. Zamyslet 
se můžeme nad tím, co se nedaří prosadit, na co se nedaří sehnat peníze. Hledáme ve své práci 
efektivitu. 
Na setkání 05. 12. 2023 může proběhnout diskuse se zaměřením na hledání témat či přímo 
nad konkrétními tématy. 
 

Další příspěvky a diskuse: 

 Místostarosta – dochází ke zvýšení minimální sazby nájmu nebytových prostor v zájmu obce, 
tedy i pro činnost NNO. Navýšení je na 500 Kč/m2. Doporučuje toto navýšení reflektovat už 
v žádosti o dotace. 

 Předsedkyně výboru sociálního a zdravotního – Zásady pro pronajímání bytů svěřených do 
správy MČ Praha 10 jsou aktuálně v úpravě. V prosinci by měly procházet schvalováním 
Zastupitelstva MČ. Změna by se měla týkat výše maximálního příjmu a také bodového 
ohodnocení každé žádosti. 
V plánu je setkání ÚMČ P10 s organizacemi spolupracujícími na zabydlování na únor 2024. 

 Koordinátorka – MHMP se nyní věnuje doplňkové síti k bydlení. Za nás by bylo vhodné, aby 
byla rozšířena i na skupinu osob, kteří mají nájemní smlouvu už déle, ne jen na čerstvě 
zabydlované. 

 Předsedkyně výboru sociálního a zdravotního – záležitosti týkající se bydlení v Praze přenáší i 
na politickou úroveň. Co se týče MČ P10 řešíme aktuálně osoby s dluhy na nájemném 
v obecních bytech. Z analýzy vyplývá, že většina dluhů je do 10 000 Kč. Dále upozorňuje, že 
v rámci Sociálního nadačního fondu se dá ještě do 31. 10. 2023 žádat o podporu na energie. 

 Vedoucí referátu kurátorů pro dospělé: 
o Se změnou sídla úřadu dochází i ke změně ohlašovny a tím pádem i změně adresy 

všech osob, které jsou na ní hlášené. Týká se to často našich klientů, kteří si teď budou 
muset vyměnit své občanské průkazy – termín pro výměnu je 31. 08. 2024, výměna 
nepodléhá správnímu poplatku a pokud má člověk současný OP, nepotřebuje ani 
rodný list. Žádáme o šíření této informace mezi klienty. 



o Homeless Blues je projekt, který dle našich informací funguje na území MČ Praha 9 
a zaměřuje se na práci s lidmi bez přístřeší. Upozornění jsme na něj dostali v souvislosti 
se situací kolem garáží v ulici Novobohdalecká, kde se zdržují osoby bez přístřeší 
a osoby závislé na nelegálních návykových látkách. Během léta jsme obdrželi podněty 
od obyvatel blízkého bytového domu a jeden z nich upozornil na projekt Homless Blues 
a navrhoval, že by toto mohla být cesta k řešení situace v garážích. Přislíbili jsme mu, 
že informaci projednáme na setkání KPSS. V rámci projektu ÚMČ Praha 9 ubytovává 
osoby bez přístřeší ve stavebních buňkách výměnou za udržování jejího okolí. Jde 
většinou o lokality, kde dochází/docházelo k výskytu negativních sociálních jevů 
spojených s bezdomovectvím. 
 
 
Diskuse k Homeless Blues: 
Po zjišťování dalších informací o způsobu realizace aktivity na Praze 9 došel Odbor 
sociální, že pro nás to cesta není. Na Praze 9 v aktivitě neparticipuje tamní sociální 
odbor, vše je v rámci Odboru životního prostředí. Máme informace i o nedůstojném 
zacházení s osobami, které z nějakého důvodu přestanou dodržovat daná pravidla. 
Ubytování v buňkách také nejspíše není ošetřeno žádnou nájemní či užívací smlouvou. 
Naděje – známe některé klienty, který v buňkách žijí, a kteří si to pochvalují. Na druhou 
stranu je takové řešení, v rámci této aktivity, nedůstojné. Dochází k rychlé výměně 
klientů, buňky zůstávají stále na stejných místech. 
Metodička KPSS – nejsou garáže na Novobohdalecké právě tím tématem, které 
hledáme, o kterém jsme se bavili na začátku, téma, které bychom mohli analyzovat, 
dostaneme se k cílové skupině – k diskusi na společné setkání 05. 12. 2023. 

 BONA – začínají s projektem Housing First, dotaz na postup před a po přidělení bytu – 
vysvětlení poskytla předsedkyně výboru sociálního a zdravotního. BONA může do projektu 
zahrnout i klienty, kterým bude přidělen byt od MČ Praha 10. Ze strany OSO předána informace 
a kontakt na Poradce pro nájemníky, který má agendu zabydlování a její koordinaci za OSO na 
starosti. 

 Maltézská pomoc – mají volné kapacity na zabydlování a také finanční prostředky, do konce 
roku, na pořízení vybavení domácnosti. Ideálně pro klienty s nově přiděleným bytem, nově 
nastěhované. 

 Marija Skyba (koordinátorka integrace cizinců v oddělení strategického rozvoje a 
participace) – v případě potřeby je možné se na ni obrátit při zajištění pomoci při tlumočení a 
překladech do a z ukrajinštiny. 

 předsedkyně výboru sociálního a zdravotního – pokud má někdo téma, které by chtěl 
komunikovat prostřednictvím měsíčníku Praha 10, může dát podnět přes Lindu Zákorovou. 

 

Zapsala 

Ivana Stevensová 


